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Den næste sag på dagsordenen var: 홢홢!' 

Ånden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af borgerlig straffelov, af lov om ikraft- 
træden af borgeviig straffelov m. m., af lov om 
rettens ,pleje' og af lov om uretmæssig konkur- 
rence og vag-ebeteqnelse.- (Privatlivets fred 
m. m . ) . .  

(Første behandling af lovforslaget (nr. 37) 
findes i tidenden sp.' 1089, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 631). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for, betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsÎorsla- 
get og spørgsmålet on1 lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Ændringsforslaget, § 1, således ændret, og 
I : §§ 2-6 

vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden af stemning. i '홢 i 홢; 

, Anden næstformand: (H anne Budtz): Jeg 
. foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling :uden fornyet udvalgsbehandl 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg  det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget, i 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af jor.slag til lov om æn- 
dring af borgerlig straffelov. (Kapring af luft- 
- fartøj ). 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 53) 
findes i tidenden sp:. 1975, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 885). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 홢' 

Uden for betænkningen var - der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét .  P : 

Otto Mørch: Som det fremgår af betænk- 
ningen, har der værét en række udvalgsmø- 
der,: hvor man. har fundet frem tiL et, æn- 
dringsforslag med . hensyn til strafsanktio- 
nerne. Jeg nævnte ved første behandling, at 
jeg gerne så, at vi fra dansk side i alt fald 
harmoniserede vpres maksimale straf fast- j  
sættelse med det, der var tilfældet i de, an- 
dre nordiske lande, og jeg er taknemlig over 
for ministeren og glad for, at vi nu har .f4et,. 
et ændringsforslag, der maksimerer straffen 
for piratvirksomhed til 12 år. Det takker; j eg 
for. : 

Else-Merete Ross: Dét radikale venstre 
kan tiltræde, at der ikke fastsættes to for- 
skellige strafferammer, og at den maksimale 
straf for kapring af luftfartøj fastsættes til 
fængsel indtil 12 år. Vi anbefaler at stemme 
for lovforslagets vedi;:tgelse.' 

justitsiriiiiistei'en (K. Axel Nielsen): Jeg 
vil gerne takke udvalget for det'udførte 
arbejde og for den enige indstilling. '. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

: .Ændringsforslagene nr. l og 2, § 1, således 
ændret, og §§ 2 og 3 : ; ,  ̂
vedtoges uden afstemning. " 홢 "홢 

Lovforslagets overgdrig til tredie behandling, 
vedtoges uden afstemning: . \ ' 

Anden næstformand (Hanne Budtz): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling, uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget., (Ophold). 
Det er vedtaget. 홢 홢 ;."홢홢홢 

Den næste, sag på dagsordenen var: . I 

Ånden behandling af forslag til lov om sta- 
tens overtagelse af musikkonservatorierne i 
Esbjerg, Odense og Ålborg. 

(Første behandling af lovforslaget (lir. 43) 
findes i tidenden sp. 1920, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 881). 
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Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

§§ 1 og 2 og ændringsforslaget om indsæt- 
telse af en ny paragraf 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Hanne Budtz): Jeg 
foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen y ar: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af jagtloveh. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 64) 
findes i tidenden sp. 2293, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B sp. 887). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Erik Andersen (Sdrj. amt): Foranlediget 
af, at et mindretal ikke har kunnet med- 
virke til gennemførelse af dette lovforslag og 
oven i købet bruger udtrykket, at dette er 
홢lovgivning hen over hovedet på borgerne", 
skal jeg tillade mig at gøre et par enkelte 

. bemærkninger over for det høje ting. 
For det første vil jeg gerne henlede op- 

mærksomheden på, at dette drejer sig om en 
rent teknisk detalje, en rent teknisk æn- 
dring i forbindelse med erhvervelsen af jagt- 

tegn, og ganske vist har det givet anledning 
til visse henvendelser, dels fra de store jagt- 
organisationer, som har anbefalet udvalget 
at gennemføre lovforslaget, som det forelig- 
ger, og så i øvrigt har fremført nogle syns- 
punkter, dels fra lokale jagtforeninger 
omkring Nissum Fjord, Ringkøbing Fjord 
m. v., som har peget på, at der er visse ting 
i den gældende jagtlov, specielt angående § 
6, som man gerne ønsker ændret. 

I fuld enighed med såvel landbrugsmini- 
steren, med hvem vi har holdt, et samråd, 
jagtrådet som de store jagtorganisationer 
mener udvalgsflertallet, at de lokale proble- 
mer, der er fremført angående områderne 
omkring Nissum Fjord og Ringkøbing 
Fjord, i første omgang må søges løst ad 
administrativ vej, dels gennem etablering af 
nye reservater, dels gennem en retsforfølg- 
ning af de lovovertrædere, som man mener 
måtte findes. 

Anden næstformand (Hanne Budtz): Må 
vi bede om lidt mere ro i salen! 

Erik Andersen (Sdrj. amt): Såfremt det 
ikke skulle være muligt ad denne vej at 
imødekomme de lokale jagtforeningers og 
jægeres ønsker, er der enighed om, at loven 
må tages op til revision. 

Som det fremgår af den omdelte flertals- 
betænkning, har landbrugsministeren erklæ- 
ret sig enig i dette synspunkt og har endvi- 
dere erklæret sig enig i i samarbejde med 
jagtrådet at ville forfølge sagen. 

Mads Eg Damgaard: Jeg kan på mit par- 
tis vegne give tilslutning til det, flertallet, 
tiltrådt af ministeren, giver udtryk for i be- 
tænkningen, der nu foreligger. Vi er tilfreds 
med, at man foretager en forhøjelse af pri- 
sen for jagttegnet, og at så stor en del af 
denne forhøjelse går til vildtpleje, herunder 
også fodring af vildtet ved vildtreservater- 
ne. Det har man, så vidt jeg ved, sådan set 
aldrig gjort før inden for jagtrådet. Det har 
man lovet at tage op til overvejelse og vil 
prøve at gennemføre. Det har meget stor 
betydning for, at sådanne vildtreservater 
kan få den tilsigtede virkning. 

Vi har drøftet spørgsmålet om andejagten 
fra pramme. Vi er klar over, at der foregår 
en hel del ting her, som ikke var tilsigtet i 
den sidste jagtlov, vi lavede. Vi har nogle 


